
Intervju: Volfang Petric, Visoki predstavnik u BiH:BiH na pragu
kljucnog proboja”

U politici i ekonomiji BiH dosslo se do “tacke kulminacije” .- Impresivna saradnja Lagumdzije sa Ivanicem .- Znacaj
poseta Sarajevu delegacija hrvatskog Sabora i Skupstine Jugoslavije

Washington, 21.11. (SENSE) – Vrhovni predstavnik medjunarodne zajednice u Sarajevu Volfgang Petric uveren je
da je Bosna i Hercegovina docekala sestu godisnjicu potpisivanja Dejtonskog mirovnog sporazuma – kojim je 21.
novembra 1995. promovisana nova balkanska drzava, sastavljena od dva entiteta i tri ravnopravne nacionalne
zajednice  –  na  prekretnici  sa  koje  joj  se  otvaraju  novi  horizonti  na  planiranom  putu  ekonomske  obnove,
demokratizacije i postepenog ukljucivanja u evropske tokove.

“Bosna i Hercegovina je odrasla u ovih sest godina. Vlada alijanse u Sarajevu je, pored ostalog, potvrda izuzetnog
napretka koji je ostvaren u ovom razdoblju. Kad se sve sabere, mozemo biti zadovoljni onim sto je postignuto”,
rekao je Petric za SENSE, govoreci o bilansima Dejtonskog sporazuma od pre sest godina. “Istovremeno, to je
izazov i motivacija za sve nas – da se ucini jos vise. BiH se nalazi, u ovom trenutku, na pragu kljucnog proboja u
mnogim oblastima, pre svega u politici i u ekonomiji. Moze se reci da se doslo do tacke kulminacije”.

SENSE: Dokle se stiglo, ako se napravi poredjenje sa avgustom 1999, kad ste dosli na mesto visokog
medjunarodnog predstavnika u BiH?

WP: Sad ima vise, mnogo vise saradnje medju entitetima, nego pre dve godine. Naravno, to jos uvek nije dovoljno,
ali ja sam odusevljen kako Zlatko Lagumdzija i Mladen Ivanic komuniciraju i resavaju probleme na pragmatican
nacin – zapravo, na normalan nacin…Isti je slucaj unutar vladajuce alijanse kao i u kontaktima s Nevenom
Tomicem. Veoma je obecavajuce sto postoje te pozitivne snage, koje se sad, povremeno, pojavljuju cak i u okviru
nacionalisticckih partija. Ima, zaista, puno promena. Ljudi pocinju da shvataju da stara politika ne funkcionise – i
pomeraju se prema centru. A, to je, u krajnjoj liniji, upravo ono sto predstavlja evropski model, sa politickim
partijama levo i desno od centra. I sto se toga tice, BiH se sve vise evropeizuje.

SENSE: Bosni i Hercegovini je i posle ovih sest godina potrebna svakovrsna pomoc. Sta joj je
najpotrebnije – kad je rec o pomoci iz inostranstva?

WP: Mislim da je za BiH najpotrebnije da se ucvrsti opredeljenje politicke, intelektualne i kulturne elite za
multinacionalnu i demokratsku drzavu, koja ce, kao takva, igrati znacajnu ulogu u regionu. A, to je tu. Videlo se to
na nekim ohrabrujucim primerima u poslednjih nekoliko nedelja. Na primeru posete Sarajevu delegacije hrvatskog
Sabora, posle cega je, dva dana kasnije, usledila i poseta delegacije Skupstine Jugoslavije. I jedni i drugi dosli su
sad u glavni grad, dosli su u Sarajevo – i time, pored ostalog, i priznali drzavu Bosnu i Hercegovinu..Nisu otisli u
Banja Luku ili Mostar, vec su dosli u Sarajevo i na taj nacin, pored ostalog, veoma mnogo ucinili i za Srbe i Hrvate u
BiH. Za mene to predstavlja jasan znak toliko potrebne normalizacije odnosa Sarajeva sa Beogradom i Zagrebom.

Govoreci o najvecem problemu s kojim je, u ovom trenutku, suocena BiH, Volfgang Petric je za SENSE rekao
sledece:  “Postoje  dva  glavna  problema.  S  jedne  strane,  to  je  potreba  da  drzavne  institucije  budu  bolje
organizovane –  sudstvo,  policija,  javne sluzbe,  administracija,  itd.  S  druge srrane,  neophodne su sire i  brze
ekonomske reforme.  A,  to  znaci,  pre  svega,  brza  privatizacija  i  prestruktuiranje,  kako bi  se  privukle  strane
investicije. Pored toga, potrebno je vise privatne inicijatve – u vidu malih i srednjih kompanija. To su dva kljucna
elementa za dalji razvoj BiH – drzava koja obezbedjuje neophodne sluzbe i sigurnost stanovnisstvu i ekonomija koje
se bori da postigne sto vise”.
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